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Přídavná jména 
měkká 

- Skloňují se podle vzoru jarní 
                       

  

  ROD VZOR 

mužský jarní 
ženský jarní 
střední jarní 



Podtrhni všechna přídavná jména měkká: 

 

V jízdárně stál bílý kůň. Babička nám dává kozí mléko. V horním patře najdete hlavní 
kancelář. Získala jsem diplom za první místo v okresním kole sportovní soutěže. Mladý 
muž vedl neposlušné dítě do červeného auta. Nezapomeňte, že ve slovní úloze je třeba 
písemná odpověď.  
 

 

 

Jaká odpověď je správná?    

 

a) Přídavná jména měkká mají v každém rodě jinou koncovku. 
b) Všechna přídavná jména vytvořená ze zvířecích podstatných jmen jsou měkká. 
c) V přídavných jménech měkkých píšeme vždy koncovku –y.  

  



Přídavná jména 
tvrdá 

- Skloňují se podle vzoru mladý 

- V přídavných jménech rodu mužského životného píšeme koncovku –í. 
Ptáme se: Jací? 

  ROD VZOR singulár VZOR plurál 
mužský mladý mladí/é 

ženský mladá mladé 

střední mladé  mladá 



Doplň koncovky: 

Viděli jsme slavn__ hrad. Na svatbě byla krásn__ nevěsta s mil__m ženichem. Narodila se 
nám mal__ jehňata. Kolem hřbitova vedla úzk__ cesta. Postihla nás velk__ voda. Konec 
dobr__, všechno dobr__.  

 

 

K podstatnému jménu vymysli přídavné jméno tvrdé: 

____________  hadi 

____________  ruce 

____________  dobrodružství 

____________  konec 

____________  sláma 

  



 

 

Správná řešení 
 

Podtrhni všechna přídavná jména měkká: 

 

V jízdárně stál bílý kůň. Babička nám dává kozí mléko. V horním patře najdete hlavní 
kancelář. Získala jsem diplom za první místo v okresním kole sportovní soutěže. Mladý 
muž vedl neposlušné dítě do červeného auta. Nezapomeňte, že ve slovní úloze je třeba 
písemná odpověď.  
 

 

 

Jaká odpověď je správná?    

 

a) Přídavná jména měkká mají v každém rodě jinou koncovku. 
b) Všechna přídavná jména vytvořená ze zvířecích podstatných jmen jsou měkká. 



c) V přídavných jménech měkkých píšeme vždy koncovku –y.  

 

 

Doplň koncovky: 

Viděli jsme slavný hrad. Na svatbě byla krásná nevěsta s milým ženichem. Narodila se nám 
malé jehně. Kolem hřbitova vedla úzká cesta. Postihla nás velká voda. Konec dobrý, 
všechno dobré.  

 

 

K podstatnému jménu vymysli přídavné jméno tvrdé: 

__________-í  hadi 

__________-é  ruce 

__________-é  dobrodružství 

__________-ý  konec 

__________-á  sláma 


